

A comparison between total local employment and the employed labour force indicates that there is a net outflow of employees from Metropolitan Hamilton. Its size was estimated at 16,000 in 1979. These are for most part residents of the City of Burlington which commute to work east towards Oakville, Mississauga, and Metropolitan Toronto.

EMPLOYED LABOUR FORCE BY INDUSTRY DIVISIONS METROPOLITAN HAMILTON 1971, 1979

	1971	1979*	% Change 71/79
Agriculture	3,140	3,000	- 4.5
Manufacturing	69,095	81,000	+17.2
Construction	13,245	14,100	+ 6.4
Transportation, Communications & Others	9,580	13,000	+35.7
Trade	30,780	40,500	+31.6
Finance, Insurance & Real Estate	7,870	9,600	+22.0
Comm. Business & Personal Serv. Ind.	47,070	76,850	+63.3
Public Administration	7,055	11,750	+66.5
Industry Unspecified & Other	1,935	3,200	+65.4
TOTAL METROPOLITAN HAMILTON	189,770	253,000	+33.3

Source: Statistics Canada, 1971 Census; Economic Development Department — 1979

*Our Estimate: Based on assuming the same distribution by Industry division for the employed labour force as for local employment.

MAJOR EMPLOYERS IN THE REGION OF HAMILTON- WENTWORTH

Stelco Inc. and Dofasco Inc. are the two largest firms in the area, (primarily metal). In the metal fabrication sector; Burlington Steel (reinforcing steel), Greening Donald Ltd. (wire products), American Can Company of Canada (metal contractors), and Slater Industries Ltd. (forgery castings, marine hardware, etc.) are the largest.

In the machinery group; International Harvester Company of Canada Ltd. (farm machinery), Otis Elevator Co. Ltd., and Orenstein and Koppel Ltd. (construction equipment, industrial machinery).

In the electrical products group we find Westinghouse and Camco. Other major firms are the Firestone Tire and Rubber Company, Domglass Inc., Procter and Gamble Inc. and the National Steel Car Corporation.

MAJOR INDUSTRIAL AND COMMERCIAL EMPLOYERS 1979

	Total	Male	Female
Stelco Inc. Hot & cold rolled sheets, plates, prepainted steel	17,735	16,901	834
Dofasco Inc. Hot & cold rolled sheets and strip steel plate skelp	9,389	8,886	503
Westinghouse Canada Ltd. Electrical & mechanical systems & products	3,079	2,436	643
International Harvester Co. Agricultural equipment	2,111	1,737	374

Une comparaison entre l'emploi local total et la population active sur le marché du travail montre qu'il y a un départ net d'employés de la région métropolitaine de la région d'Hamilton, évalué à 16 000 personnes en 1979. Ce sont pour la plupart des résidents de la ville de Burlington qui vont travailler dans l'Est, à Oakville, à Mississauga et dans la région métropolitaine de Toronto.

POPULATION ACTIVE SUR LE MARCHÉ DU TRAVAIL, PAR SECTEUR INDUSTRIEL HAMILTON METROPOLITAIN, 1971, 1979

	1971	1979*	% de changement 1971/1979
Agriculture	3,140	3,000	- 4.5
Secteur manufacturier	69,095	81,000	+17.2
Construction	13,245	14,100	+ 6.4
Transports, communications et autres	9,580	13,000	+35.7
Commerce	30,780	40,500	+31.6
Finances, assurances et immobilier	7,870	9,600	+22.0
Biens et services	47,070	76,850	+63.3
Administration publique	7,055	11,750	+66.5
Industries indéterminées et autres	1,935	3,200	+65.4
TOTAL	189,770	253,000	+33.3

Source: Statistique Canada, recensement de 1971. Ministère de l'Expansion économique, 1979

*Nos évaluations présumant la même répartition par secteur industriel pour la population active sur le marché du travail et pour l'emploi local.

PRINCIPAUX EMPLOYEURS DANS LA RÉGION DE HAMILTON-WENTWORTH

Stelco Inc. et Dofasco Inc. sont les deux plus grandes entreprises de la région (principalement pour les métaux). Dans le secteur de la transformation des métaux, Burlington Steel (acier d'armature), Greening Donald Ltd. (fil métallique), American Can Company of Canada (fournisseurs de métaux) et Slater Industries Ltd. (pièces forgées, quincaillerie de navigation, etc.) sont les sociétés les plus importantes.

Dans le groupe des machines, International Harvester Company of Canada Ltd. (machines agricoles), Otis Elevator Co. Ltd. et Orenstein et Koppel Ltd. (matériel de construction, machines industrielles).

Dans les produits électriques, Westinghouse et Camco. Parmi les autres entreprises importantes, se trouvent Firestone Tire and Rubber Company, Domglass Inc., Procter and Gamble Inc. et National Steel Car Corporation.

PRINCIPAUX EMPLOYEURS INDUSTRIELS ET COMMERCIAUX, 1979

	Total	Hommes	Femmes
Stelco Inc. Feuilles laminées à chaud ou à froid, plaques, acier pré-peint	17,735	16,901	834
Dofasco Inc. feuilles laminées à chaud ou à froid et acier en bande	9,389	8,886	503
Westinghouse Canada Ltd. systèmes et produits mécaniques et électriques	3,079	2,436	643
International Harvester Co. matériel agricole	2,111	1,737	374